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§ 204 Dnr 2024-000001 101 

Val av justerare 

 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott utser Ola Robertsson (S) till att jämte 

ordförande justera dagens protokoll. 

________________ 
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§ 205 Dnr 2024-000002 101 

Godkännande av dagordning 

 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott godkänner dagordningen.  

Ärendebeskrivning 

Ordförande Roger Fredriksson (M) föreslår följande förändring av 

dagordningen: 

- ”Framställan om finansiering- Blekinge Business Incubator, BBI” 

dras ur.      

________________ 

 



 

Kommunstyrelsens arbetsutskott 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 

7(64) 
2024-05-13  

 

  
 

 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

     

 

§ 206 Dnr 2024-000210 022 

Ny tjänst som verksamhetsutvecklare EU- och 
internationella frågor 

 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen att inrätta en 

tjänst som verksamhetsutvecklare för EU- och internationella frågor samt 

tillföra enheten för hållbarhet, kvalitet och överförmyndare ett tilläggsanslag 

år 2024 med 400 000 kronor. Finansiering år 2024 ska ske från 

kommunstyrelsens medel för oförutsedda kostnader. 

För 2025 och framåt hänskjuts frågan om finansiering till 

budgetberedningen. 

Ärendebeskrivning 

Ronneby kommun ser ett behov av att stärka och systematisera kommunens 

internationella arbete. Huvudansvaret för internationella frågor har sedan en 

tid tillbaka legat hos kommundirektören och till viss del hos 

utvecklingschefen. 

 

Förslaget är att inrätta en tjänst som verksamhetsutvecklare EU- och 

internationella frågor på kommunledningsförvaltningen och enheten för 

hållbarhet, kvalitet och överförmyndare. Förslaget är förankrat med 

kommundirektören.  

Bedömning 

Ronneby kommun ser ett växande behov av att stärka och systematisera det 

internationella arbetet. Huvudansvaret för internationella frågor har sedan en 

tid tillbaka legat hos kommundirektören och till viss del hos 

utvecklingschefen. Det finns ett behov av att förstärka rollen för 

internationella relationer inom kommunens organisation. Specifikt är det ett 

växande fokus på att utveckla samarbetet med vänorten Ternopil i Ukraina, 

som en del av ett större initiativ för kommunalt partnerskap genom 

International Centre for Local Democracy (ICLD). Det finns en ambition 

från Ronneby kommun för ett större engagemang i internationella 

samarbeten och nätverk för att främja tillväxt, mångfald och hållbar 

utveckling. Ett integrerat internationellt perspektiv är nödvändigt för att 

möjliggöra effektivare utnyttjande av EU-finansiering och att utveckla 
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internationella samarbeten, vilket kan bidra till kommunens långsiktiga 

utveckling. 

Rollen 

Den nya rollen som verksamhetsutvecklare för EU- och internationella 

frågor är viktig för att Ronneby kommuns möjlighet att ta en proaktiv och 

strukturerad ansats i det internationella arbetet. Genom att ha en dedikerad 

person för dessa uppgifter säkerställs en kontinuerlig och fokuserad 

hantering av internationella relationer och projekt. Detta inkluderar att skapa 

starkare band med Ternopil och andra vänorter, representera kommunen i 

internationella sammanhang och navigera i komplexiteten av EU-

finansieringsmöjligheter. 

Exempel på arbetsuppgifter 

Etablering och underhåll av partnerskap: Skapa och upprätthålla starka 

relationer med Ronnebys vänorter, särskilt Ternopil, genom aktivt 

engagemang och regelbundna utbyten. 

Internationella styrgruppen: Leda och koordinera kommunens internationella 

styrgrupp, som spelar en central roll i att definiera och genomföra 

internationella program och projekt. 

Programutveckling: Utveckla ett internationellt program som klart definierar 

målen och metoderna för tillväxt genom lokalt och internationellt samarbete. 

Nätverk: Aktivt delta i och bidra i relevanta nätverk, representera Ronneby i 

olika nationella och internationella forum, exempel på nätverk ICLD, 

Sveriges Kommuner och Regioner (SKR) och Blekinge projekt- & EU-

nätverk 

Rådgivning och vägledning: Ge stöd och rådgivning till kommunens olika 

verksamheter, lokala företag och föreningsliv angående möjligheter och 

processer för att få projektfinansiering från EU och andra 

finansieringsalternativ. 

Informationsförmedling: Ansvara för att sprida information och kunskap 

inom kommunen om EU-finansiering och internationella samarbeten. 

Möjlighetsanalys 

En tjänst om verksamhetsutvecklare för EU- och internationella frågor  

* Ger möjlighet till mer målinriktad och strategisk hantering av 

internationella samarbeten och relationer.  

* Bidrar till att förbättra och fördjupa relationerna med vänorter, särskilt 

Ternopil, vilket kan leda till ömsesidigt gynnsamma projekt och utbyten. 

* Optimerar möjligheterna att erhålla och utnyttja EU-finansiering och andra 

nationella och internationella medel för lokal utveckling. 
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* Bidrar till att bygga upp intern kunskap och kompetens inom EU- och 

internationella frågor i kommunens verksamheter. 

* Underlättar införlivandet av internationella perspektiv i kommunens 

utvecklingsarbete, vilket främjar mångfald och hållbar utveckling. 

* Möjliggör aktivt deltagande i nätverk och forum, både på nationell och 

internationell nivå, för att utbyta erfarenheter och praxis. 

 

Finansiering 

Delar av tjänsten kommer på sikt att finansieras genom projektmedel 

Lönekostnad inkl. PO är beräknat till ca 800 000 kr. Tillkommer kostnader 

för deltagande i nätverk, utbildning, arbetsverktyg, resor etc. 

Barnrättsbedömning  

Barnrättsbedömning saknas då barn inte bedöms påverkas av 

ärendet/beslutet.  

Beslutsunderlag  

Tjänsteskrivelse – Krister Svensson, Utvecklingschef 

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår Kommunstyrelsen att besluta om 

att inrätta en tjänst som verksamhetsutvecklare för EU- och internationella 

frågor samt tillföra enheten för hållbarhet, kvalitet och överförmyndare ett 

tilläggsanslag år 2024 med 400 000 kronor. Finansiering år 2024 ska ske 

från kommunstyrelsens medel för oförutsedda kostnader. 

För 2025 och framåt hänskjuts frågan om finansiering till 

budgetberedningen.  

Beslutsgång 

Ordförande Roger Fredriksson (M) ställer frågan om arbetsutskottet bifaller 

tjänsteförslaget och finner att arbetsutskottet bifaller detsamma.      

________________ 

Beslutet skickas till: 

Kommunstyrelsen  
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§ 207 Dnr 2024-000195 250 

Centrumutveckling - trafik och stadsrum 

 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar att det ska genomföras en 

trafikmätning, utifrån diskussionen på mötet, ärendet lyfts på nytt när denna 

är genomförd. I övrigt noterar arbetsutskottet informationen till protokollet. 

Ärendebeskrivning 

Teknik-, Fritid- och Kulturförvaltningen har i uppdrag från budget 2024 att 

genomföra kvarstående delar av centrumutvecklingsplanen från 2009.  

Bedömning 

Teknik-, Fritid- och Kulturförvaltningen har i uppdrag från budget 2024 att 

genomföra kvarstående delar av centrumutvecklingsplanen från 2009. En 

arbetsgrupp bestående av stadsarkitekt, dåvarande platsutvecklare, 

gata/parkchef samt förvaltningschef har sammanställt material från 2009 

samt tagit fram nedanstående punkter som anser vara de kvarvarande från 

utredningen. Det finns dock under åren som gått sedan 2009 en del 

justeringar som skett genom politiska beslut samt möten mellan tjänstemän 

och politik där allt inte återfinns dokumenterat. Det gör det svårt att få en 

helt korrekt bild av vad som återstår och önskas i det givna uppdraget. Innan 

utförande är det av största vikt att det blir en tydlighet i vilka delar som 

kvarstår samt vad som ska utföras.   

Nedanstående tabell från utredningen 2009: 



 

Kommunstyrelsens arbetsutskott 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 

11(64) 
2024-05-13  

 

  
 

 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

     

 

 

 

Bedömning av vad som kvarstår från de olika etapperna är följande: 

 

Område/gata i 

utredningen 

Etapp Genomfört eller inte. Vad kvarstår? 

Strandgatan 1 Genomförd förutom att det inte gjorts någon 

komplettering av bryggsektioner utmed 

kajkanten från Söderbro mot Stadshuset. Det 

finns inte heller några träd eller annan 

stadsmässig platsutrustning som avgränsning 

mellan motorfordonen och oskyddade 

trafikanter. 

Söderbro 1 Genomförd 

Kungsgatan, delen 

Gångbrogatan-

Nygatan 

2 Inte genomförd förutom att GC-breddning på 

södra sidan av vägen.  

 

Beslutet från 2009 säger: Antalet körfält ska 

reduceras till ett genomgående. Detta ska ge 

utrymme för viss utökad kanstensparkering 

och/eller miljö- och utrustningskomplettering. 



 

Kommunstyrelsens arbetsutskott 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 

12(64) 
2024-05-13  

 

  
 

 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

     

 

Kungsgatan, delen 

Nygatan-

Drottninggatan 

2 Inte genomförd förutom en ändring av lastzoner. 

  

Från Drottninggatan till Nygatan har man 

frångått förslaget genom att dubbelrikta gatan. 

 

Beslutet från 2009 säger: Antalet körfält ska 

reduceras till ett genomgående. Detta ska skapa 

mer plats för oskyddade trafikanter samt för 

miljö- och utrustningskomplettering. Förbättrad 

busshållplats vid Munktrappan. Översyn av 

lastzoner samt på- och avstigningszoner. 

 

 

Kungsgatan, delen 

Drottninggatan-

Stadshusrondellen 

6 Genomförd 

Prinsgatan, delen 

norr om 

Kungsgatan 

3 Genomförd, men inte som gågata utan med 

genomfart.  

 

Beslutet från 2009 säger: Ska utformas som 

gågata med miljö- och 

utrustningskomplettering. 

Prinsgatan, delen 

Kungsgatan-

Strandgatan 

3 Genomförd. 

 

Efter genomförande har trafikföringen ändrats 

från dubbelriktat till enkelriktat. 

Västra Torggatan 4 Delvis genomfört. Öppningen ner mot 

Strandgatan och viss ombyggnation av 

gaturummet är genomfört. Den ombyggnation 

som gjorts är flytt av busshållplats och nytt 

gångstråk närmst kv Lars. 

 

Beslutet från 2009 säger: Gaturummet ska 

byggas om så att trafikhastigheten blir så låg att 

detta inte ger barriäreffekter + att det är viktigt 

att gångpassagen Karlskronagatan/Torget utförs 
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så attraktiv som möjligt för fotgängarna. 

Nygatan, 

Tingsgatan och 

östra delen av 

Karlskronagatan 

5 Ej genomförd.  

 

Beslutet från 2009 säger: Trafikföringen runt kv 

Åke ändras så man kör ”moturs” runt kvarteret. 

Nygatan tas bort som genomfartsgata och 

antalet körfält reduceras till ett. Nedre delen 

dubbelriktas fram till ny/förändrad infart till 

parkeringen vid Rådhusparken. Tanken är att 

förslaget (körfältsreduceringen) ska ge 

möjlighet till uteserveringar för restaurangerna 

på Nygatan och ökad plats för fotgängare. 

Rosengatan och 

Drottninggatan 

6 Genomförd 

Västra delen av 

Karlskronagatan 

7 Utreds i separat projekt.  

 

Beslutet från 2009 säger: Bibehålls som 

gångfartsområde. Utredning kring utformning 

och trafikföring görs i separat utredning när 

övriga åtgärder genomförts. Man ville förändra 

sträckan till gågata, men då mycket motstånd 

fanns avvaktade man. 

P-plats kv David 1 Genomförd 

P-plats 

Snäckebacken 

7 Genomförd eller under genomförande i 

skolprojektet på Snäck. 

P-plats kv Viktor 7 Utreds i separat projekt. 

 

 

  

Barnrättsbedömning  

Barnrättsbedömning saknas då barn inte bedöms påverkas av 

ärendet/beslutet.  
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Beslutsunderlag  

Tjänsteskrivelse – Anna Hinseäng Förvaltningschef 

Karta 

2009 utförandeförslag för förbättring av Ronneby centrum 

Tjänstemannasammanställning med kommentarer 

Barnrättsbedömning   

Förslag till beslut 

Teknik-, Fritid- och Kulturförvaltningen föreslår Kommunstyrelsens 

arbetsutskott besluta fastställa kvarvarande delar av centrumombyggnad för 

genomförande.   

Förslag till beslut under sammanträdet  

Roger Fredriksson (M) föreslår arbetsutskottet besluta att det ska 

genomföras en trafikmätning, utifrån diskussionen på mötet, ärendet lyfts på 

nytt när denna är genomförd. I övrigt noterar arbetsutskottet informationen 

till protokollet.       

Beslutsgång 

Ordförande Roger Fredriksson (M) ställer frågan om arbetsutskottet bifaller 

ordförandens eget förslag och finner att arbetsutskottet bifaller detsamma.      

________________ 

Beslutet skickas till: 

Anna Hinseäng, förvaltningschef teknik- fritid- och kulturförvaltningen 

Helena Revelj, stadsarkitekt  
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§ 208 Dnr 2024-000111 014 

Medel för medfinansiering av gång- och cykelväg längs 
Gärestadsvägen (lv 669) enligt samverkansavtal mellan 
kommunen och Trafikverket 

 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar att ärendet till kommunstyrelsen 

kompletteras med en översyn av finansieringslösningar. 

Ärendebeskrivning 

I slutet av 2021 ingick Ronneby kommun och Trafikverket, genom beslut i 

kommunfullmäktige 2021-11-15 § 289, ett samverkansavtal gällande 

medfinansiering av gång- och cykelväg längs Gärestadsvägen, lv 669, från 

korsningen med Hamnvägen fram till trafikplats Björketorp. Projektet drivs 

samtidigt som Trafikverkets projekt motorvägsutbyggnad av E22 mellan 

Björketorp och Nättraby. 

Bedömning 

Trafikverket har påbörjat projekteringsarbete för gång- och cykelväg samt 

vägplan för den enligt tidplan. Vägplanen beräknas kunna antas i slutet av 

2024. Produktion av gång- och cykelvägen är beräknad till 2027. Kommunen 

står för 50 % av kostnaden genom rekvisitioner till Trafikverket uppdelat på 

de år som projektet fortlöper, inledningsvis med kostnader för upprättande 

av vägplan, undersökningar, framtagande av förfrågningsunderlag samt 

produktion.  

 

Trafikverkets bedömning av kostnader och när i tid de uppkommer enligt 

nedan: 

2023: 600 tkr 

2024: 1 000 tkr 

2025: 500 tkr 

2026: 500 tkr 

2027: 5 000 tkr 

2028: 5 000 tkr 

Uppskattning av kostnad för projektet skedde i prisläge 2021-01 och uppgick 

då till 18 mkr i totalkostnad, varav kommunens del uppgick 9 mkr. Prisläget 

idag skiljer sig jämfört med i början av 2021. Beräknad totalkostnad för 

kommunens del ligger nu på 12,7 mkr enligt Trafikverkets uppräkning. I 

samverkansavtalet hanteras kostnadsförändringar i punkten 8 som i korthet 
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innebär att om kostnaden vid anbudstillfället (d.v.s. då trafikverket handlat 

upp projektet) överstiger 20 % av bedömd totalkostnad när hänsyn tagits till 

kostnadsutvecklingen enligt Trafikverkets index för väginvesteringar ska 

respektive part ges möjlighet till omförhandling. I samband med 

framtagande av vägplanen kommer trafikverket göra en ny 

totalkostnadsprognos för projektet.  

 

Då kommunen inte kommer äga gång- och cykelvägen eller utföra 

drift/underhåll på den har avstämning gjorts med ekonomichef kring hur 

medfinansieringen bör hanteras. Kostnaden för det faktiska 

medfinansieringsbidraget till GC-vägen redovisas årligen på centralt konto. 

Finansieringen sker från kommunstyrelsens reserv för oförutsedda kostnader 

under 2024 motsvarande den faktiska kostnaden. För 2025 och till dess 

medfinansieringsbidraget upphör (i dagsläget 2028) hänskjuts finansieringen 

till budgetberedningen inför 2025. 

Barnrättsbedömning  

Barnrättsbedömning saknas då barn inte bedöms påverkas av ärendet. 

 

Beslutsunderlag  

Tjänsteskrivelse – Sara Jonasson, mark- och exploateringschef  

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar föreslå Kommunstyrelsen besluta 

föreslå Kommunfullmäktige besluta att kostnaden för det faktiska 

medfinansieringsbidraget till gång- och cykelvägen redovisas årligen på 

centralt konto. Finansieringen sker från kommunstyrelsens reserv för 

oförutsedda kostnader under 2024 motsvarande den faktiska kostnaden. För 

2025 och till dess medfinansieringsbidraget upphör hänskjuts finansieringen 

till budgetberedningen inför 2025.     

Förslag till beslut under sammanträdet  

Roger Fredriksson (M) föreslår arbetsutskottet att ärendet till 

kommunstyrelsen kompletteras med en översyn av finansieringslösningar.       
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Beslutsgång 

Roger Fredriksson (M) ställer frågan om arbetsutskottet bifaller 

ordförandens eget förslag och finner att arbetsutskottet bifaller detsamma.      

________________ 

Beslutet skickas till: 

Sara Jonasson, mark- och exploateringschef  

Kommunstyrelsen  

 



 

Kommunstyrelsens arbetsutskott 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 

18(64) 
2024-05-13  

 

  
 

 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

     

 

§ 209 Dnr 2024-000220 253 

Markanvisning Kilen 6 - Acasa Bostad AB 

 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen föreslå 

kommunfullmäktige att godkänna framtaget markanvisningsavtal mellan 

kommunen och Acasa Bostad AB gällande fastigheten Kilen 6.  

Ärendebeskrivning 

C4 Hus har haft markanvisning på tomten Kilen 6. Sedan deras konkurs som 

meddelades under mars månad är det tidigare gällande 

markanvisningsavtalet avslutat. Acasa Bostad AB har visat intresse för att 

utveckla den sista tomten inom kv Kilen för bostäder i bostadsrättsform och 

har kommit in med ansökan om att få teckna markanvisningsavtal med 

kommunen gällande Kilen 6.       

Bedömning 

Acasa Bostad har under de senaste åren genomfört två stycken 

hyresbostadsprojekt i Ronneby, kv Björnen och kv Kilen, med gott resultat. 

Bolaget visar nu intresse för Kilen 6 och vill studera närmre hur tomten kan 

utvecklas för ett bostadsrättsprojekt om ca 20 bostadsrätter. Inriktningen blir 

i detta tidiga skede bostäder fördelat på treor och fyror med fokus på 

kopplingen till det ånära läget.   

 

Under tiden för det föreslagna markanvisningsavtalet kommer vidare 

skissförslag att tas fram av bolaget samt att dialog kommer att ske med 

kommunen i form av representanter från mark- och exploateringsenheten 

samt stadsarkitekt.  

 

 

Barnrättsbedömning  

Barnrättsbedömning saknas då barn inte bedöms påverkas av beslutet om 

markanvisningsavtal.  

 

Beslutsunderlag  

Tjänsteskrivelse – Sara Jonasson, mark- och exploateringschef  

Markanvisningsavtal Kilen 6 Acasa Bostad AB 

 



 

Kommunstyrelsens arbetsutskott 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 

19(64) 
2024-05-13  

 

  
 

 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

     

 

Förslag till beslut 

Teknik-, fritid- och kulturförvaltningen föreslår Kommunstyrelsens 

arbetsutskott föreslå besluta föreslå Kommunstyrelsen besluta föreslå 

Kommunfullmäktige att godkänna framtaget markanvisningsavtal mellan 

kommunen och Acasa Bostad AB gällande fastigheten Kilen 6.      

Beslutsgång 

Ordförande Roger Fredriksson (M) ställer frågan om arbetsutskottet bifaller 

tjänsteförslaget och finner att arbetsutskottet bifaller detsamma.      

________________ 

Beslutet skickas till: 

Kommunstyrelsen  
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§ 210 Dnr 2023-000623 214 

Ronneby 22:1 - Upprättande av ny detaljplan för Viggen 
Norra etapp I 

 

Beslut 

Kommunstyrelsen sänder ut förslaget till detaljplan för Ronneby 22:1 

Viggen norra etapp 1 på samråd. 

Ärendebeskrivning 

Kommunstyrelsen gav 2024-02-06 § 17 Planenheten i uppdrag att ändra den 

gällande detaljplanen för Ronneby 22:1 - Viggen norra etapp 1. 

Planuppdraget syftar till att möjliggöra en fastighetsbildning mellan 

Gripenvägen och kvarteret Aspiranten där Gripenvägen är förlagd inom 

kvartersmark enligt gällande detaljplan nr. 430. Ett förslag till ny detaljplan 

har upprättats och är avsedd att skickas ut för samråd med ett 

standardförfarande.  

Bedömning 

Vid en planerad fastighetsreglering gällande Gripenvägen konstaterade 

Lantmäteriet att de inte kan genomföra förrättningen mellan Aspiranten 2 

och Ronneby 22:1 då åtgärden strider mot gällande detaljplan nr. 430 för 

Viggen norra etapp 1. Vid utbyggnaden av handelsområdet Viggen valde 

Ronneby kommun att upprätta en flexibel detaljplan i syfte att träffa en 

bredare marknad som kunde attrahera flera olika typer av etableringar. Detta 

innebar att detaljplanen arbetades fram med en större mängd kvartersmark i 

syfte att uppnå en så flexibel detaljplan som möjligt. 

Planförfarande 

Kommunstyrelsen har i sitt uppdrag beslutat om en ändring av gällande 

detaljplan nr. 430. Då planuppdraget innebär att privat kvartersmark övergår 

till allmän plats för gata får kommunen inte tillämpa ett begränsat 

planförfarande som vid ändring utan behöver upprätta en ny detaljplan enligt 

ett standardförfarande. Detta innebär att en ny detaljplan ersätter den tidigare 

detaljplanen nr. 430. Ett förslag till ny detaljplan för Ronneby 22:1 Viggen 

norra etapp 1 har upprättats och Kommunstyrelsen har nu att ta ställning om 

förslaget ska skickas ut på samråd med ett standardförfarande enligt Plan- 

och bygglagen (2010:900). 
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Barnrättsbedömning  

Barnrättsbedömning saknas då barn inte bedöms påverkas av ärendet. 

Beslutsunderlag  

Tjänsteskrivelse, 2024-04-19 Peter Robertsson, planarkitekt 

Detaljplanekarta, 2024-04-11 

Planbeskrivning, 2024-04-11 

Undersökning om betydande miljöpåverkan, 2024-03-14 

Dagvattenutredning, 2018-03-05 

Översiktlig geoteknisk utredning, 2018-02-23 

Detaljerad riskbedömning, 2018-02-28 

Trafikutredning, 2018-08-10 

Förslag till beslut 

Planenheten föreslår Kommunstyrelsens arbetsutskott att låta sända ut 

förslaget till detaljplan för Ronneby 22:1 Viggen norra etapp 1 på samråd.  

Beslutsgång 

Ordförande Roger Fredriksson (M) ställer frågan om arbetsutskottet bifaller 

tjänsteförslaget och finner att arbetsutskottet bifaller detsamma.      

________________ 

Beslutet skickas till: 

Peter Robertsson, planarkitekt 
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§ 211 Dnr 2020-000506 040 

Kapitalisering av Kommuninvest Ekonomisk förening 

 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen att: 

1. Till Kommuninvest ekonomisk förening betala 100 kr per invånare, 

enligt instruktion från Kommuninvest ekonomisk förening. Totalt att 

betala 2 822 100 kronor. 

2. Utse ekonomichef Johan Sjögren att för kommunstyrelsens räkning 

vidta åtgärder för att verkställa betalningen enligt ovan till 

Kommuninvest ekonomisk förening.   

Ärendebeskrivning 

Ronneby kommun är medlem i Kommuninvest ekonomisk förening. Med 

anledning av ökade krav på kapitalisering i föreningen beslutade 

kommunfullmäktige i Ronneby i §289/2020 att öka sitt insatsbelopp med  11 

288 400 kr. 

 

Kommunstyrelsen bemyndigades i samma beslut att besluta om och vidta de 

åtgärder som krävs för inbetalning av kapitalinsats till föreningen. 

Inbetalningen sker stegvis under perioden 2021-2024, upp till ett belopp om 

maximalt 1 300 kr per invånare. 2025-2026 beräknas inte något behov av 

kapitalisering föreligga.  

 

Kommunstyrelsen bemyndigas i samma beslut att utse särskilt angiven 

person att för kommunstyrelsens räkning vidta de åtgärder som krävs med 

anledning av inbetalningarna enligt besluten ovan. 

 

För år 2024 ligger den totala kapitalinsatsen på totalt 1 300 kr per invånare. 

Ronneby kommun har sedan tidigare inbetalt 1 200 kr per invånare, vilket 

innebär att den kapitalinsats som behöver betalas in är 100 kr per invånare.   

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsen arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen att besluta att till 

Kommuninvest ekonomisk förening betala 100 kr per invånare, enligt 
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instruktion från Kommuninvest ekonomisk förening. Totalt att betala 2 822 

100 kronor. 

Kommunstyrelsen beslutar att utse ekonomichef Johan Sjögren att för 

kommunstyrelsens räkning vidta åtgärder för att verkställa betalningen enligt 

ovan till Kommuninvest ekonomisk förening.   

Beslutsgång 

Ordförande Roger Fredriksson (M) ställer frågan om arbetsutskottet bifaller 

tjänsteförslaget och finner att arbetsutskottet bifaller detsamma.      

________________ 

Beslutet skickas till: 

Kommunstyrelsen  
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§ 212 Dnr 2023-000651 040 

CURA Individutveckling - återbetalning av eget kapital 
2024 

 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen föreslå 

kommunfullmäktige att Cura Individutveckling ges i uppdrag att senast 

2024-11-29 återbetala 20 000 tkr av eget kapital till medlemskommunerna 

fördelat enligt förslaget. 

Beslutet gäller under förutsättning att övriga medlemskommuner fattar 

motsvarande beslut. 

Ärendebeskrivning 

Cura Individutvecklings egna kapital har under senare år vuxit sig stort och 

förbundet har en stark finansiell ställning. Förbundets egna kapital var per 31 

december 2023 40 292 tkr.  

Tidigare har förbundet återbetalat eget kapital i förhållande till köpta tjänster 

under de senaste fem åren och detta gjordes 2010 och 2015.    

Bedömning 

Länets kommunala ekonomichefer har gemensamt tagit fram ett förslag om 

en hållbar nivå för eget kapital i förbundet på semesterlöneskuldenx2. 

Förslaget har därefter diskuterats med Cura som ville att utbetalningen skulle 

begränsas till 20 mkr för att säkerställa att förbundet har en tillräcklig 

betalningsförmåga.  

 

Dåvarande ekonomichefen Carl-Johan Tykesson från Sölvesborg samt 

Olofströms ekonomichef som fört diskussionen med Cura ställde sig då 

bakom detta. Sedan förslaget togs fram hösten 2023 har ett bokslut gjorts för 

2023 där förbundet gjort en årsvinst på 3 856 tkr vilket gör att 

återbetalningen om föreslagna 20 mkr lättare att hantera ur både 

likviditetssynpunkt och soliditetssynpunkt. 

 

I detta förslag har ekonomicheferna räknat på 2018-2022 utifrån tillgängliga 

uppgifter från förbundet årsredovisningar. Årsresultat för 2023 har inte 

beaktats utan kan bli föremål för en ny prövning om lämplig nivå på eget 

kapital i framtiden. 
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Förbundets fem medlemskommuner behöver ta beslut i sina respektive 

kommunfullmäktige om att ge Cura i uppdrag att återbetala 20 mkr i enlighet 

med detta förslag. 

 

Barnrättsbedömning  

Barnrättsbedömning saknas då barn inte bedöms påverkas av 

ärendet/beslutet.  

Beslutsunderlag  

Tjänsteskrivelse, Johan Sjögren, ekonomichef 

Excelfil med beräkningarna under rubriken bedömning.  

Förslag till beslut 

Kommunledningsförvaltningen föreslår KSAU att föreslå kommunstyrelsen 

att kommunfullmäktige beslutar att  

 

-Cura Individutveckling ges i uppdrag att senast 2024-11-29 återbetala 20 

000 tkr av eget kapital till medlemskommunerna fördelat enligt förslaget. 

Beslutet gäller under förutsättning att övriga medlemskommuner fattar 

motsvarande beslut.   

Beslutsgång 

Ordförande Roger Fredriksson (M) ställer frågan om arbetsutskottet bifaller 

tjänsteförslaget och finner att arbetsutskottet bifaller detsamma.      

________________ 

Beslutet skickas till: 

Kommunstyrelsen 
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§ 213 Dnr 2024-000224 106 

Myndighetsgemensam avsiktsförklaring för regionalt 
och lokalt samarbete mot organiserad brottslighet i 
Blekinge län 

 

Beslut 

 

Ärendebeskrivning 

organiserad brottslighet. Den regionala samverkan går under namnet 

”Nätverket mot organiserad brottslighet i Blekinge”. Tidigare samordnades 

nätverket av Polismyndigheten men sedan 2023 har Länsstyrelsen Blekinge 

tillsammans med Polismyndigheten det samordnande ansvaret.  

 

Syftet med nätverket är att motverka lokal organiserad brottslighet i 

Blekinge län, och fokus i det gemensamma arbetet framåt är att förstärka 

linjeverksamheten och öka antalet insatser i länet för att bekämpa den 

kriminella ekonomin, motverka otillåten påverkan och stoppa kriminella 

karriärer. 

 

Styrgruppen för det myndighetsgemensamma arbetet mot organiserad 

brottslighet i Blekinge består av myndighetschefer från deltagande 

myndigheter och kommundirektörer från länets samtliga kommuner. 

Styrgruppens styrdokument är föreliggande avsiktsförklaring. 

 

Deltagande myndigheter beslutade under 2010 i en avsiktsförklaring att de 

avser att samverka genom strategisk planering och operativa insatser mot 

organiserad brottslighet i länet. På grund av att det tillkommit myndigheter 

till nätverket, regeringsuppdrag till deltagande myndigheter har förändrats 

och att nätverkets arbete behöver ta hänsyn till andra samverkansformer i 

polisregion syd såsom regionalt samverkansråd och 

arbetskriminalitetscenter, reviderades avsiktsförklaringen under 2023. 

 

En viktig del i arbetet består i att ta fram en gemensam handlingsplan för 

varje år där prioriteringar lyfts för beslut i nätverkets styrgrupp. Fokus för 

2024 har arbetats fram av nätverkets deltagare under 2023 under de 

gemensamma nätverksträffarna.  
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Det övergripande fokuset för 2024 handlar om att öka antalet myndighets-

gemensamma insatser i länet utifrån rådande resurser inom varje myndighet. 

Detta görs genom:  

1. Lokala operativa insatser med stöd av AKC (Arbetskriminalitetscenter 

syd).  

2. Gemensamma kontroller i länets hamnar  

3. Synliggöra kommunala verktyg och förbättra kartläggning av problem  

4. Ökad tipslämning mellan myndigheter  

5. Reviderad avsiktsförklaring 

 

I arbetet deltar Arbetsförmedlingen, Arbetsmiljöverket, 

Ekobrottsmyndigheten, Försäkringskassan, Karlshamns kommun, 

Karlskrona kommun, Kriminalvården, Kustbevakningen, Länsstyrelsen 

Blekinge, Migrationsverket, Olofströms kommun, Polismyndigheten, 

Ronneby kommun, Sölvesborgs kommun, Tullverket och 

Åklagarmyndigheten.  

 

I tillägg deltar följande myndigheter i nätverket som samverkande part: 

Skatteverket genom Center mot arbetslivskriminalitet (AKC Syd) och 

Kronofogden prioriterar satsningen mot organiserad brottslighet och 

medverkar i lokal samverkan på strategisk nivå och i operativ fas i mån av 

tid och resurs.  

Bedömning 

Organiserad brottslighet och kriminella nätverk utmanar Sverige. Den 

påverkar inte bara människors säkerhet och trygghet utan är även ett hot mot 

samhällsviktiga funktioner. I förlängningen hotar den våra grundläggande 

demokratiska värderingar och medborgarnas tillit staten. Den organiserade 

brottsligheten är alltså systemhotande och därmed synnerligen allvarlig. 

 

I den nationella myndighetsgemensamma lägesbilden gällande organiserad 

brottslighet för 2023 identifieras den geografiska utbredningen av 

organiserad brottslighet och dess påverkan på lokalsamhället som ett av de 

hot som har störst påverkan på samhället i stort (MGL 2023). Den 

myndighetsgemensamma lägesbilden betonar att utvecklingen även belyser 

vikten av att upprätthålla förmågan att motverka framväxten av organiserad 

brottslighet även på mindre orter där myndighetsnärvaron och resurserna är 

mer begränsade än i storstadsregionerna. Nätverket mot organiserad 

brottslighet i Blekinge verkar för att stärka kommunerna i sitt lagstadgade 

ansvar gällande det brottsförebyggande arbetet i lokalsamhället. 
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I ljuset av detta är fortsatt deltagande och engagemang i 

myndighetsgemensamt nätverk mot organiserad brottslighet av största vikt 

för Ronneby kommun för att få del av och kunna bidra till kraftfullare 

gemensamma åtgärder mot denna typ av brottslighet. Detta görs genom att 

anta denna avsiktsförklaring. 

 

Barnrättsbedömning av lokala BRÅs verksamhet 

Barn och unga påverkas positivt av det myndighetsgemensamma arbetet mot 

organiserad brottslighet då det även omfattar bildandet av så kallade BOB-

råd (Barn och unga i organiserad brottslighet) i kommunerna, och insatser 

som syftar till att förhindra att barn och unga hamnar i grov kriminalitet. 

Underlag 

Missiv; Antagande av myndighetsgemensam avsiktsförklaring för regionalt 

och lokalt samarbete mot organiserad brottslighet i Blekinge län 

Myndighetsgemensam avsiktsförklaring för regionalt och lokalt samarbete 

mot organiserad brottslighet i Blekinge län 

Regional handlingsplan 2024 Nätverket mot organiserad brottslighet i 

Blekinge      

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslås föreslå Kommunstyrelsen att anta 

Myndighetsgemensam avsiktsförklaring för regionalt och lokalt samarbete 

mot organiserad brottslighet. 

Beslutsgång 

Ordförande Roger Fredriksson (M) ställer frågan om arbetsutskottet bifaller 

tjänsteförslaget och finner att arbetsutskottet bifaller detsamma.      

________________ 

Beslutet skickas till: 

Kommunstyrelsen  
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§ 214 Dnr 2024-000216 869 

Organisering av kulturfrågor 

 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar att frågan om kulturfrågornas 

organisering hanteras i samband med att Roadmap 2026 genomförs och då 

kan såväl förvaltningsorganisation som politisk organisation diskuteras och 

beslutas. 

Ärendebeskrivning 

Kommunfullmäktige har i beslut om budget och verksamhetsplan för 2024 

formulerat följande uppdrag: 

• Uppdra åt kommundirektören att snarast ta fram ett förslag på hur 

kulturfrågorna ska organiseras framöver (helst under KLF i likhet 

med Näringslivsfrågorna) (Senast klart Q2 2024). 

 

Undertecknad har i ärendet haft en dialog med företrädare för TFK 

nämndens kulturutskott samt FC för TFK- respektive Utbildnings-

förvaltningen. 

Bakgrunden till uppdraget är enligt uppgift en uppfattning att kulturfrågorna 

skulle kunna utvecklas och få en ökad betydelse om dessa organiseras under 

Kommunstyrelsen.      

Bedömning 

Teoretiskt sett kan kulturfrågorna organiseras på en mängd olika sätt. 

Avgörande är inte vart frågorna är organisatoriskt placerade utan hur dessa 

prioriteras. Kulturfrågorna har sedan uppdraget gavs delegerats tydligare till 

Kulturutskottet vid TFK nämnden. Detta för att ge kulturfrågorna större plats 

och mer möjlighet till diskussion.” 

 

Följande alternativ har övervägts: 

1. Ingen förändring av nuvarande organisation 

2. Lägga till kulturskolan till nuvarande organisation 

3. Nuvarande förvaltning med egen nämnd 

4. Flytt till KLF med egen nämnd 

5. Flytt till KLF med KS som nämnd med kulturutskott 
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Resultatet av de diskussioner som har skett på tjänstemannaplanet är att vi 

inte i dagsläget ser tydliga alternativ till nuvarande organisering. Däremot 

bör frågan lyftas till en bredare diskussion in samband med pågående 

organisations- och verksamhetsöversyn-Roadmap 2026. Denna översyn skall 

i sina första delar vara klar september 2024 och möjliggör en bred politisk 

dialog kring hur kulturfrågorna skall prioriteras och organiseras.      

Förslag till beslut 

Mot bakgrund av vad som sägs ovan föreslås därför att frågan om 

kulturfrågornas organisering hanteras i samband med att Roadmap 2026 

genomförs och då kan såväl förvaltningsorganisation som politisk 

organisation diskuteras och beslutas. 

Beslutsgång 

Ordförande Roger Fredriksson (M) ställer frågan om arbetsutskottet bifaller 

tjänsteförslaget och finner att arbetsutskottet bifaller detsamma.      

________________ 

Beslutet skickas till: 

Carl-Martin Lanér, kommundirektör  
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§ 215 Dnr 2024-000237 053 

Upphandling av elmaterial 

 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott fastställer upphandlingsdokumenten 

avseende upphandling av Elmaterial. 

Ärendebeskrivning 

Upphandlingen är gemensam för kommunen och Ronneby 

Industrifastigheter AB och avser upphandling av Elmaterial. Nuvarande 

avtal upphör att gälla 2024-09-30. Ny avtalstid kommer att gälla fr o m 

2024-10-01 – 2026-09-30 med möjlighet till på 12 plus 12 månaders option. 

Ronneby kommuns omfattning för upphandlingen uppskattas till ca 7 

miljoner kronor. 

Bedömning 

Barnrättsbedömning  

Barnrättsbedömning saknas då barn inte bedöms påverkas av 

ärendet/beslutet.  

 

Beslutsunderlag  

Tjänsteskrivelse Sonny Andersson, Upphandlare 

Upphandlingsdokument 

Produktprisbilaga      

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslås besluta att fastställa 

upphandlingsdokumenten avseende upphandling av Elmaterial.      

Beslutsgång 

Ordförande Roger Fredriksson (M) ställer frågan om arbetsutskottet bifaller 

tjänsteförslaget och finner att arbetsutskottet bifaller detsamma.      

________________ 

Beslutet skickas till: 

Sonny Andersson, upphandlare  

 



 

Kommunstyrelsens arbetsutskott 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 

32(64) 
2024-05-13  

 

  
 

 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

     

 

§ 216 Dnr 2023-000306 279 

Revidering av Bostadsförsörjningsprogram 2018 

 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen föreslå 

kommunfullmäktige att besluta att anta Strategi för bostadsförsörjningen 

som utgör Ronneby kommuns riktlinjer för bostadsförsörjningen. Lag 

(2013:866). 

Ärendebeskrivning 

Alla kommuner har ett bostadsförsörjningsansvar enligt 

bostadsförsörjningslagen (2000:1383). Detta innebär ett ansvar att se till att 

alla kommuninvånare har en bostad och att utbudet balanseras mot 

efterfrågan så att inga grupper utestängs från bostadsmarknaden.  

Januari 2022 togs beslut i kommunstyrelsen att revidera kommunens 

riktlinjer för bostadsförsörjningen, i samband med att kommunstyrelsen tog 

beslut om att upprätta en ny översiktsplan (dnr 2021000750 212). 

2023-10-03 § 299 beslutade kommunstyrelsen att låta skicka ut ett förslag 

till strategi för bostadsförsörjningen på remiss. Remissen har skickats ut från 

2023-10-13 till och med 2023-12-08. Under remisstiden har flera svar 

inkommit från till exempel myndigheter, nämnder, råd och andra kommuner. 

Förslaget till strategi för bostadsförsörjningen tillgängliggjordes på Ronneby 

stadsbibliotek samt via Ronneby kommuns webbplats under hela 

remisstiden. Redogörelse över inkomna remissvar och besvarande av dessa, 

bifogas till skrivelsen (Bilaga 3, Redogörelse över remiss för Ronneby 

kommuns strategi för bostadsförsörjningen). Strategin har därefter 

reviderats. Större ändringar och tillägg i text är understruket i dokumentet. 

Vid varje mandatperiod skall riktlinjer och mål aktualitetsprövas av 

kommunfullmäktige enligt 1 § tredje stycket lagen 2000:1383 om 

kommunernas bostadsförsörjningsansvar.  

Strategi för bostadsförsörjningen kommer vid antagandet i 

kommunfullmäktige ersätta Ronneby kommuns Bostadsförsörjningsprogram 

antaget i kommunfullmäktige 2018 och därmed gälla som Ronneby 

kommuns riktlinjer för bostadsförsörjningen.  

Bedömning 

Strategi för bostadsförsörjningen utgör kommunens riktlinjer för 

bostadsförsörjningen och ger en översikt över Ronneby kommuns ansvar och 
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möjligheter, för alla som på olika nivåer arbetar med eller ansvarar för de här 

frågorna. Syftet med strategin är att driva utvecklingen på bostadsmarknaden 

i önskad inriktning. Strategin ska vara vägledande vid planläggning enligt 

plan- och bygglagen och ger beredskap inför förändringar på 

bostadsmarknaden. 

Kommunens arbete med framtagandet av Strategi för bostadsförsörjningen 

har utgått från kommunens Bostadsförsörjningsprogram antaget 2018. Stor 

vikt har lagts vid att ha en bred arbetsgrupp med representanter från olika 

förvaltningar, kommunens bostadsbolag Ronnebyhus, samt att arbeta fram 

en handlingsplan och tydliga rutiner för uppföljning. 

Strategin består av ett dokument inklusive handlingsplan. Analyser och 

slutsatser redovisas i sin helhet i två separata rapporter (Bilaga 1 och 2). 

Dokumentet riktar sig främst till alla som på olika nivåer arbetar med eller 

ansvarar för frågor med koppling till bostadsförsörjningen i Ronneby 

kommun. 

Strategin skall följas upp årligen. Uppföljningen innebär att indikatorer 

sammanställs, handlingsplan följs upp och aktuella insatser lyfts i ett 

uppföljnings-PM, med korta kommentarer om det aktuella bostadsläget. 

Detta uppföljnings-PM presenteras för kommunstyrelsen och utgör 

tillsammans med Strategi för bostadsförsörjningen underlag för en löpande 

dialog om bostadsläget i kommunen.  

Implementeringen förutsätter att Strategi för bostadsförsörjningen gör 

avtryck i verksamhetsplanering, budgetprocess och eventuella nya uppdrag 

till förvaltningar. Det finns en särskilt tydlig koppling mellan Strategi för 

bostadsförsörjningen och översiktsplanen. Att anta Strateg för 

bostadsförsörjning inför samrådet av den nya översiktsplanen gör att 

strategin kan fungera som ett starkt underlag till arbetet med översiktsplanen. 

Därför är det en stor fördel om strategin kan antas innan sommaruppehållet 

2024. 

Bedömningen görs att Strategi för bostadsförsörjningen, vilken innefattar 

riktlinjer för bostadsförsörjningen, lever upp till kraven i 2 § i lag 

(2000:1383) om kommunernas bostadsförsörjningsansvar och kan antas av 

kommunfullmäktige i sin helhet. 

 

Barnrättsbedömning  

Påverkar beslutet, direkt eller indirekt barn och ungdomar? 

Barns rätt till en god levnadsstandard är grundläggande för att de ska kunna 

utvecklas på ett gynnsamt sätt. Strategi för bostadsförsörjningen är 

kommunens styrdokument för det kontinuerliga och långsiktigt strategiska 
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arbetet kring bostadsförsörjningen i Ronneby kommun. Syftet med strategin 

är att genom riktlinjer driva utvecklingen på bostadsmarknaden i önskad 

inriktning och skapa förutsättningar för alla att leva i goda bostäder. 

Strategin bedöms påverka barns livsmiljöer och levnadsvillkor i huvudsak på 

ett generellt plan som en målgrupp av flera.  

 

Har barn/ungdomar som kan komma att beröras av beslutet fått uttrycka sina 

åsikter? 

Barn har inte fått komma till tals då det inte bedömdes angeläget i 

utformandet av strategin. Dock kommer det att det vara värdefullt att 

inhämta barn och ungas åsikter i genomförandet av strategin antigen direkt 

eller på ett generellt plan.   

 

Innebär beslutet att barns och ungdomars bästa har beaktats? 

Beslutet att anta Strategi för bostadsförsörjningen bedöms påverka barn och 

ungdomar utifrån att barn och ungdomar i detta fall är en målgrupp av flera. 

Strategin bedöms levandegöra barnrättsperspektivet i den fysiska 

planeringen och bidrar därmed till en stringens från den övergripande 

kommunala målformuleringen om barn och ungas behov till ett faktiska 

genomförande. Barn och unga har berörts i analyser och tydlig koppling 

finns till aktuella artiklar i barnkonventionen.  Förutom de fyra 

grundläggande principerna är det två artiklar i barnkonventionen som särskilt 

kan lyftas fram med koppling till kommunernas ansvar för 

bostadsförsörjningen och barns livsmiljö: 

 

* Artikel 27: Barn har rätt till skälig levnadsstandard, till exempel bostad, 

kläder och mat 

* Artikel 31: Barn har rätt till lek, vila och fritid 

 

Strategin främjar jämlika uppväxtvillkor samt bedöms i sina riktlinjer 

motverka boendesegregation, trångboddhet och hemlöshet där barn är en 

extra utsatt grupp. Strategin bedöms främja barnens närmiljö där platserna 

ska upplevas trygga, vara tillgängliga och ge möjlighet till lek och 

rekreation. 

 

Beskriv eventuella intressekonflikter 

Implementeringen förutsätter att Strategi för bostadsförsörjningen gör 

avtryck i verksamhetsplanering, budgetprocess och eventuella nya uppdrag 
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till förvaltningar. Det finns en särskilt tydlig koppling mellan Strategi för 

bostadsförsörjningen och översiktsplanering. Strategin ska stärka 

barnrättsperspektivet i efterföljande processer och därmed möjlighet att 

skapa goda förutsättningar för barns livsmiljöer. För att säkerställa att 

hänsyn tas till barns rättigheter och att barnens behov inte åsidosätts vid 

planering och prövning i kommande processer är det av största vikt att 

strategins riktlinjer efterföljs. Organisatoriska och finansiella möjligheter kan 

påverka utfallet. 

 

Underrubriken Barnrättsbedömning ska vara med, förutom i 

informationsärenden. Barnchecklista görs enligt Rutin - barnrättsbaserade 

beslutsunderlag och läggs som underlag i ärendet.  

Om barn, enligt barnchecklistan, inte bedöms påverkas av ärendet/beslutet 

ska det uttalas med formuleringen ”Barnrättsbedömning saknas då barn inte 

bedöms påverkas av ärendet/beslutet”.  

 

Beslutsunderlag  

Tjänsteskrivelse – Victoria Eklund, planarkitekt, och Marie Andersson 

Barrdahl, översiktsplanerare 

Strategi för bostadsförsörjning [2024-04-29] 

Bilaga 1 Bostadsbehov och efterfrågan i Ronneby kommun [2023-09-27] 

Bilaga 2 Fördjupningsanalys bostadsefterfrågan i Ronneby kommun [2023-

09-27] 

Bilaga 3 Redogörelse över remiss för strategi för bostadsförsörjningen 

[2024-04-29]   

Förslag till beslut 

Teknik-, fritid- och kulturförvaltningen föreslår kommunstyrelsens 

arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen att föreslå kommunfullmäktige att 

besluta att anta Strategi för bostadsförsörjningen som utgör Ronneby 

kommuns riktlinjer för bostadsförsörjningen. Lag (2013:866)    
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Beslutsgång 

Ordförande Roger Fredriksson (M) ställer frågan om arbetsutskottet bifaller 

tjänsteförslaget och finner att arbetsutskottet bifaller detsamma.      

________________ 

Beslutet skickas till: 

Kommunstyrelsen  

 



 

Kommunstyrelsens arbetsutskott 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 

37(64) 
2024-05-13  

 

  
 

 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

     

 

§ 217 Dnr 2024-000240 040 

Äskande om tilläggsanslag för kostnader för barn och 
vuxna i skyddat boende 2024 

 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen föreslå 

kommunfullmäktige att besluta att de 900 tkr som betalas ut för att finansiera 

reformen med syfte att stärka rättigheter för barn och vuxna i skyddat boende 

tilldelas Nämnden för arbete- och välfärd. 

Ärendebeskrivning 

Nämnden för arbete och välfärd 2024-04-23 § 65: 

Riksdagen antog under februari 2024 regeringens förslag om stärkta 

rättigheter för barn och vuxna i skyddat boende. Förändringarna ska stärka 

tryggheten och säkerheten för de som vistas på skyddat boende, men också 

stärka barns rättigheter så att de får sina egna behov tillgodosedda och inte 

bara ses som medföljande till den vuxne som flytt till det skyddade boendet. 

Lagändringarna trädde i kraft 1 april 2024. Lagändringarna innebär bland 

annat att skyddat boende blir en boendeinsats enligt socialtjänstlagen. 

Medföljande barn ska bedömas individuellt och få ett eget beslut om 

insatsen. De ska också ha en särskilt utsedd socialsekreterare som ansvarar 

för kontakten med barn och unga. Vidare ska också barn och ungas tillgång 

till hälso-och sjukvård samt skola stärkas genom dessa ändringar. Det krävs 

också tillstånd från Inspektionen för vård och omsorg för att få bedriva 

verksamhet i form av skyddat boende vilket innebär en kvalitetshöjning av 

den typen av verksamhet. Lagförändringen påverkar verksamheten genom 

att utrednings- och uppföljningsarbetet kommer att intensifieras kring barn 

som vistas på skyddat boende samt att vi nu ser att kostnadsökningar kopplat 

till skyddade boenden där de hänvisar till stärkta kvalitetskrav på deras 

verksamheter och dess innehåll. 

Staten finansierar reformen med totalt 335,5 miljoner kronor per år, varav 

325,5 miljoner går till kommuner och 10 miljoner går till regioner. Det 

motsvarar 31 kronor per invånare för kommunerna. För Ronneby kommun 

innebär detta en summa om 900 tkr för hela året. Medlen betalas ut via det 

generella statsbidraget, med en tolftedel varje månad. Medlen är inget som 

kommuner och regioner behöver ansöka om. De är inte öronmärkta och det 

finns inga krav på återrapportering. Mer information om finansiering kring 

reformen finns att tillgå SKR:s cirkulär 22:40.      
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Bedömning 

Verksamheten ser redan nu att de skyddade boendena har höjt sina avgifter. 

Tidigare tog de skyddade boende en mindre tilläggskostnad för medföljande 

barn, den har nu justerats och kostnaden hamnar på samma nivå som för 

vuxna. Totalt sett har också dygnskostnaden per placering blivit högre då de 

skyddade boendena hänvisar till att kraven på deras verksamhet höjts i och 

med reformen där de uppger att de behöver justera sina avgifter för att 

matcha kvalitetshöjningarna. Vidare kräver den nya reformen en utökad 

handläggning gällande barnen som är likvärdig med andra åtgärder kopplat 

till barn vilket utgör en väsentlig skillnad mot tidigare hantering. Under 2023 

hade verksamheten 31 barn som medföljde en vuxen till skyddat boende. 

Med anledning av de kostnadsökningar som verksamheten nu får kopplat till 

reformen så går förvaltningen Arbete- och välfärd fram med denna 

tjänsteskrivelse för att äska de medel som är tänkta att finansiera reformen.     

Barnrättsbedömning  

1. Påverkar beslutet, direkt eller indirekt, barn och ungdomar.  

Ja 

Det påverkar direkt. Reformen av skyddat boende bedöms påverka barn och 

ungdomar uteslutande positivt då själva syftet med reformen är att höja 

kvaliteten för just barn och unga.  

2. Har barn/ungdomar som kan komma att beröras av beslutet fått utrycka 

sina åsikter.  

Nej  

Det har ej bedömts som relevant för det här förslaget till beslut med tanke på 

syftet med reformen samt utifrån att barns åsikter inhämtats under 

framarbetandet av reformen i sig.  

3. Innebär beslutet att barns- och ungdomars bästa har beaktats?  

Ja  

4. Beskriv eventuella intressekonflikter. Inga intressekonflikter har 

identifierats vad gäller aktuellt förslag till beslut. Beslutsunderlag 

Tjänsteskrivelse – Henrik Molin, verksamhetschef   

Förslag till beslut 

Förvaltningen för arbete- och välfärd föreslår Nämnden för arbete- och 

välfärd att besluta att föreslå Kommunstyrelsen att föreslå 

Kommunfullmäktige att besluta att de 900 tkr som betalas ut för att 

finansiera reformen med syfte att stärka rättigheter för barn och vuxna i 

skyddat boende tilldelas Nämnden för arbete- och välfärd.      
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Nämnden för arbete och välfärds beslut  

Nämnden för arbete- och välfärd beslutar att föreslå Kommunstyrelsen att 

föreslå Kommunfullmäktige att besluta att de 900 tkr som betalas ut för att 

finansiera reformen med syfte att stärka rättigheter för barn och vuxna i 

skyddat boende tilldelas Nämnden för arbete- och välfärd. 

Beslutsgång 

Ordförande Roger Fredriksson (M) ställer frågan om arbetsutskottet bifaller 

tjänsteförslaget och finner att arbetsutskottet bifaller detsamma.      

________________ 

Beslutet skickas till: 

Kommunstyrelsen  
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§ 218 Dnr 2024-000241 040 

Kostnadstäckning feriearbete 2024 

 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen att ställa sig 

positiva till rekrytering och kompensation av feriearbetarnas löner för år 

2024. Vidare uppmanas nämnden för arbete och välfärd att återkomma med 

den faktiska summan efter faktiskt utfall av utbetalda löner efter sommaren. 

Ärendebeskrivning 

Nämnden för arbete och välfärd 2024-04-23 § 57: 

Feriearbete är en viktig insats för de unga i Ronneby kommun. Många 

ungdomar får sin första arbetslivserfarenhet just genom sitt feriearbete när de 

är 17 år. Flertalet av dessa berättar om tre lärorika veckor när de avslutat sitt 

feriearbete. Ronneby är unika i Blekinge genom att vi erbjuder alla behöriga 

sökande tre veckors feriearbete, det innebär att alla unga i Ronneby någon 

gång garanteras tre veckors arbete. Inför sommaren 2024 har 181 stycken 

behöriga ansökningar kommit in för tre veckor feriearbete vilket är en 

utökning jämfört med de 136 ansökningar som inkom 2023. Vi beräknar att 

kostnaden för feriearbetarnas löner kommer att uppgå till ca 1 875 tkr för 

2024.      

Bedömning 

Feriearbete i Ronneby kommun erbjuds till ungdomar som fyllt 17 år men 

inte 18 år den 1 juli det aktuella året. Varje år får Arbetsmarknad- och 

integrationsenheten in 150-200 stycken ansökningar, av dem så har tidigare 

år ca 10 procent varit felaktiga ansökningar som oftast beror på att 

individerna inte är i rätt ålder eller att de är folkbokförda i en annan 

kommun. Ytterligare ca 10-15 procent av ungdomarna brukar tacka nej till 

sin placering och den vanligaste anledningen till det är att de fått annat 

arbete. Inför sommaren 2024 har 181 stycken behöriga ansökningar kommit 

in för tre veckor feriearbete. När vi utgår från tidigare års bortfall och 

beräknar kostnaden för feriearbetarnas löner utifrån antalet behöriga 

ansökningar så bedöms kostnaden att uppgå till ca 1 875 tkr. Feriearbete ger 

unga möjligheten att få erfarenhet, ofta deras första erfarenhet, av arbetslivet. 

Det ger de unga en inblick i arbetslivet men det ger också Ronneby kommun 

en möjlighet att visa upp vilka verksamheter som finns och vilken bredd det 

finns i arbetsmöjligheter inom kommunen. 

Barnrättsbedömning  
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1. Påverkar beslutet, direkt eller indirekt, barn och ungdomar.  

Ja  

Det påverkar direkt då det möjliggör feriearbete för ungdomar och effekten 

det bedöms ge beskrivs i tjänsteskrivelsen ovan.  

2. Har barn/ungdomar som kan komma att beröras av beslutet fått utrycka 

sina åsikter.  

Nej  

Det har ej bedömts som relevant för det här förslaget till beslut.  

3. Innebär beslutet att barns- och ungdomars bästa har beaktats? 

 Ja  

4. Beskriv eventuella intressekonflikter.  

Inga intressekonflikter har identifierats vad gäller aktuellt förslag till beslut.      

Nämnden för arbete och välfärds beslut  

Nämnden för arbete- och välfärd beslutar att föreslå Kommunstyrelsen att 

bevilja 1 875 tkr för att täcka kostnaderna för feriearbetarnas löner under 

sommaren 2024. 

Förslag till beslut under sammanträdet  

Roger Fredriksson (M) föreslår arbetsutskottet föreslå kommunstyrelsen att 

ställa sig positiva till rekrytering och kompensation av feriearbetarnas löner 

för år 2024. Vidare uppmanas nämnden för arbete och välfärd att återkomma 

med den faktiska summan efter faktiskt utfall av utbetalda löner efter 

sommaren.     

Beslutsgång 

Ordförande Roger Fredriksson (M) ställer frågan om arbetsutskottet bifaller 

ordförandens eget förslag och finner att arbetsutskottet bifaller detsamma.      

________________ 

Beslutet skickas till: 

Kommunstyrelsen  
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§ 219 Dnr 2024-000247 206 

Förslag till nya taxor för måltidsverksamhet 2024 

 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen föreslår 

kommunfullmäktige att anta nya taxor enligt nedan förslag: 

 

Ärendebeskrivning 

Teknik-fritid- och kulturnämnden 2024-04-23 § 119: 

Taxor för kommunens måltidsverksamhet fastställs i Kommunfullmäktige 

och finns anslagna i kommunens författningssamling. Senaste höjning av 

taxor trädde i kraft 2019-12-01. Förslaget på nya taxor har skickats på remiss 
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till Vård- och omsorgsnämnden, Utbildningsnämnden, Nämnden för Arbete 

och välfärd samt KSR kommunala seniorrådet.       

Bedömning 

Nuvarande taxor härleds till KPI från 2015 årsmedel enligt KF 2019-10-31 § 

311.  

Taxorna baseras på kostnaden att tillverka måltider med tillhörande 

kostnader såsom livsmedel, personal, arbetskläder, utbildning, hyra, 

transporter, förbrukningsinventarier och förbrukningsmaterial. Taxan täcker 

inte alla kostnader utan Ronneby kommun subventionerar måltiderna.  

Ny taxa har lagts till efter samverkan med Arbete- och välfärdsförvaltningen 

gällande personer med särskild service enligt LSS: Personer som bor i bostad 

med särskild service enligt LSS har ett beslut som säger att de ska få hjälp 

med det som de inte klarar av själva. Det görs en individuell bedömning av 

LSS-handläggare för varje person inför ett beslut om bostad med särskild 

service, som kan bedrivas i formerna gruppbostad och servicebostad. 

Självbestämmande och egenmakt är LSS-lagens grundfundament. Det finns 

personer som bor i kommunens gruppbostäder och servicebostäder som 

själva inte kan laga sina måltider. De bör ges möjligheter till måltid via 

kommunens kostenhet om de själva inte kan eller vill vara delaktiga i 

tillredning av sina måltider. De bör kunna likställas med personer som bor i 

kommunens särskilda boende eller personer som har hemtjänst via Vård- och 

omsorgsförvaltningen och således falla under samma taxa.  

Vid denna justering föreslås taxan för lunch för gäster fyllda 65 år höjas till 

66 år för att följa den allmänna pensionsåldern. Taxan för lunch till 

vuxenstuderande inom utbildningsverksamheten har tagits bort då dessa 

elever inte längre studerar på Gymnasieskolan Knut Hahn. Taxan för 

personer inom daglig sysselsättning har tagits bort då det inte längre finns 

någon tillgänglig restaurang i Ronneby efter att restaurangen på Vidablick 

stängdes. Översyn av taxor på Utbildningsförvaltningens gymnasieskolors 

internt är under utredning och redovisas i eget ärende.  

Förslag på justering av taxor föreslås med år 2015 som basår och uppräkning 

enligt KPI. 
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Förslaget skickas på remiss till: 

 Vård- och omsorgsnämnden  

 Utbildningsnämnden 

 Arbete- och välfärdsnämnden 

 KSR kommunala seniorrådet 
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Barnrättsbedömning  

Barnrättsbedömning saknas då barn inte bedöms påverkas av 

ärendet/beslutet. 

Beslutsunderlag  

Tjänsteskrivelse – Elena Johansson, kostchef 

Underlag: Remissvar UN 

Underlag: Remissvar NAV 

Underlag: Remissvar VON 

Underlag: Remissvar KSR 

Underlag: Riskanalys VOF 

Förslag till beslut 

Teknik-, fritid- och kulturnämnden föreslår Kommunstyrelsens arbetsutskott 

att föreslå kommunstyrelsen att föreslå Kommunfullmäktige att anta nya 

taxor enligt nedan förslag.      

Teknik- fritid- och kulturnämndens beslut  

Teknik-, fritid- och kulturnämnden beslutar föreslå Kommunstyrelsens 

arbetsutskott att föreslå Kommunstyrelsen att föreslå Kommunfullmäktige 

att anta nya taxor enligt nedan förslag. 
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Beslutsgång 

Ordförande Roger Fredriksson (M) ställer frågan om arbetsutskottet bifaller 

teknik- fritid- och kulturnämndens förslag och finner att arbetsutskottet 

bifaller detsamma.      

________________ 

Beslutet skickas till: 

Kommunstyrelsen  
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§ 220 Dnr 2024-000248 734 

Återrapportering av uppdraget att så snart som möjligt 
ställa om Backens vård och omsorgsboende till 
trygghetsboende. 

 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen att godkänna 

återrapporteringen av uppdraget att så snart som möjligt ställa om Backens 

vård och omsorgsboende till trygghetsboende samt betrakta uppdraget som 

slutfört. 

Ärendebeskrivning 

Vård- och omsorgsnämnden 2024-04-24 § 74: 

Enligt beslut i kommunfullmäktige 2023-11-30 och i verksamhetsplan 

Ronneby kommun Budget 2024-2025 Plan 2026-2027 Ronneby kommun 

gavs ett uppdrag att så snart som möjligt ställa om Backens vård och 

omsorgsboende till trygghetsboende (Klart Q1 2024). Uppdraget påbörjades 

under december 2023 och färdigställdes enligt uppdrag till 1 april 2024.       

Bedömning 

Backen består av 26 mindre hus. Senaste åren har 12 av småhusen varit 

trygghetsboende och övriga 14 har varit klassade som vård- och 

omsorgsboende. Uppdraget med att ställa om dessa 14 småhus på Backen 

från vård- och omsorgsboende påbörjades under december 2023 och 

färdigställdes enligt uppdrag till april 2024. 

I denna omställning påverkades både de boende och medarbetare, varav en 

handlingsplan för omställningen togs fram efter ett första möte med berörda i 

förvaltningen.  

För de boende gavs möjligheten att bo kvar med hemtjänstinsatser efter 

individens behov alternativt att önska placering på annat vård- och 

omsorgsboende i Ronneby kommun, detta då de boende har ett gynnande 

beslut på vård- och omsorgsboende.  

Vid omställningens start var 12 småhus bebodda som vård- och 

omsorgsboende. Samtliga valde att bo kvar med hemtjänstinsatser, vilket 

krävde nya biståndsbeslut via myndighetskontoret. De största, vid tillfället 

för starten av omställningen kända, betänkligheter för de boende och 
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anhöriga var förändringen avseende nattinsatserna samt utbudet av 

aktiviteter/gemenskap som anordnades av boendets medarbetare.  

Det var först efter de nya biståndsbesluten i början av februari 2024 som det 

gick att få klarhet i hur mycket personella resurser det skulle krävas från 

april efter omställningen. Medarbetarna på Backen kunde därefter få önska 

mellan de tillgängliga vakanta tillsvidaretjänster som förvaltningen hade att 

erbjuda och nya placeringar förhandlades i början på mars. Svårigheter fanns 

att tillmötesgå önskemål om natt tjänster och dagtjänster på vård- och 

omsorgsboende, men samtliga har beretts nya tillsvidaretjänster inom 

förvaltningen.  

Omställningen har även kantats av praktiska frågor, så som teknik, 

trygghetslarm och postutlämning.  

Omställningen av vård- och omsorgsboendet Backen genererar en besparing 

på ca 4,9 mnkr på helår och 3,6 mnkr för 2024 (9 mån).  

Beräkningen grundar sig på kända faktorer i mars månad 2024, går 

hemtjänsttimmarna ner eller upp så ändrar sig också summan för 

besparingen. 

Exempel: • Ökar hemtjänsttimmarna med 20 % jämfört med antalet timmar i 

mars månad, blir kostnadsminskningen ca 4,5 mnkr på helår. • Minskar 

hemtjänsttimmarna med 20 % jämfört med antalet timmar i mars månad, blir 

kostnadsminskningen ca 5,4 mnkr på helår. Omställningen betraktas 

färdigställd enligt uppdrag i Budget 2024-2025 Plan 2026-2027 Ronneby 

kommun 

Barnrättsbedömning  

Barnrättsbedömning saknas då barn inte bedöms påverkas av 

ärendet/beslutet. 

Beslutsunderlag  

Tjänsteskrivelse-Återrapportering av uppdraget Att så snart som möjligt 

ställa om Backens vård och omsorgsboende till trygghetsboende – Maria 

Sevestedt, verksamhetschef  

Underlag: Ronneby kommun Budget 2024-2025 Plan 2026-2027 Ronneby 

kommun       

Förslag till beslut 

Vård- och omsorgsförvaltningen föreslår vård- och omsorgsnämnden att 

föreslå kommunstyrelsen besluta att godkänna återrapporteringen av 

uppdraget att så snart som möjligt ställa om Backens vård och 

omsorgsboende till trygghetsboende samt betrakta uppdraget som slutfört.       
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Vård- och omsorgsnämndens beslut  

Vård- och omsorgsnämnden beslutar att föreslå kommunstyrelsen besluta att 

godkänna återrapporteringen av uppdraget att så snart som möjligt ställa om 

Backens vård och omsorgsboende till trygghetsboende samt betrakta 

uppdraget som slutfört. 

Beslutsgång 

Vård- och omsorgsnämnden beslutar att föreslå kommunstyrelsen besluta att 

godkänna återrapporteringen av uppdraget att så snart som möjligt ställa om 

Backens vård och omsorgsboende till trygghetsboende samt betrakta 

uppdraget som slutfört.      

________________ 

Beslutet skickas till: 

Kommunstyrelsen  
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§ 221 Dnr 2023-000080 109 

Besvarande av MEDBORGARFÖRSLAG 
allaktivitetsplats på Kallingeskolan 

 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen att avslå 

medborgarförslaget.  

Ärendebeskrivning 

Den 29 januari 2023 inkom följande medborgarförslag: 

 

”Jag är med i föräldrarådet på Kallingeskolan och på våra möten är vi och 

eleverna på Kallingeskolan rörande överens om att det behövs en 

allaktivitetsplats på Kallingeskolan. Eleverna i åk 6 på Kallingeskolan har 

tidigare lagt fram detta som förslag men tyvärr fått avslag. Vi lägger nu fram 

detta förslag igen och hoppas på framgång. Kanske kan detta hjälpa till att 

sysselsätta/aktivera barnen och ungdomarna så att vandaliseringen på skolan 

kan upphöra!”  

Bedömning 

I budget för 2015 avsattes investeringsmedel till fritid- och kulturnämnden 

för byggandet av spontanidrottsplatser på flera platser i kommunen. Projektet 

pågick under 2016-2022. Fritid- och kulturnämnden tog fram ett förslag, i 

samråd med Utbildningsförvaltningen. Då bedömdes att investeringar skulle 

göras i Backaryd, Älgbacken, Saxemara, Johannishus, Eringsboda och 

Hallabro. Placeringen gjordes utifrån en geografisk spridning. Sedan tidigare 

fanns redan etablerade spontanidrottsplatser i Hjorthöjden, Fredriksberg, 

Bräkne-Hoby, Listerby och Kallinge.  

 

I Kallinge finns en spontanidrottsplats belägen på Slättagårdsskolan. Vad 

gäller Kallingeskolan har det sedan tidigare inkommit ett flertal 

medborgarförslag angående en spontanidrottsplats eller allaktivitetsplats. 

Utbildningsnämnden har ställt sig positiva till förslagen, men har anfört att 

de inte har ekonomiska resurser för att göra en sådan investering.  

 

Av förslaget framgår inte vad som avses med en allaktivitetsplats. Teknik-, 

fritid- och kulturförvaltningen bedömer att en allaktivitetsplats ska kunna 
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nyttjas av alla, även under skoltid, vilket ställer krav på tillgänglighet. En 

sådan aktivitetsyta skulle därmed behöva placeras utanför skolområdet eller i 

nära anslutning. Förvaltningen bedömer att det finns två möjliga platser för 

detta ändamål och är beroende av vad som ska ingå. Den ena platsen (se 

bilaga 1) är mer lämplig för en multiarena och den andra (bilaga 2) för 

aktivitetsyta med klätterställning eller liknande. En sådan investering skulle 

uppgå till en kostnad om cirka 1-1,5 mkr.  

 

Förvaltningen har inte fått något ytterligare uppdrag gällande 

spontanidrottsplats eller allaktivitetsplats och idag finns inga budgeterade 

medel för detta ändamål. För att kunna genomföra en sådan investering krävs 

det således att medel tillförs. 

 

Barnrättsbedömning  

Barnrättsbedömning har gjorts och framgår av bilaga ”Checklista för barnets 

bästa”. 

Beslutsunderlag  

Tjänsteskrivelse – Sofie Andersson, utredare 

Medborgarförslag 

Bilaga - Checklista för barnets bästa.   

Förslag till beslut 

Teknik- fritid- och kulturförvaltningen föreslår kommunstyrelsens 

arbetsutskott att föreslå kommunstyrelsen att medborgarförslaget anses vara 

besvarat.    

Förslag till beslut under sammanträdet  

Roger Fredriksson (M) föreslår arbetsutskottet föreslå kommunstyrelsen att 

avslå medborgarförslaget.       

Beslutsgång 

Ordförande Roger Fredriksson (M) ställer frågan om arbetsutskottet bifaller 

ordförandens eget förslag och finner att arbetsutskottet bifaller detsamma.      

________________ 

Beslutet skickas till: 

Kommunstyrelsen  
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§ 222 Dnr 2023-000473 109 

Besvarande av MEDBORGARFÖRSLAG farthinder 
Ekenäs 

 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen föreslå 

kommunfullmäktige att avslå medborgarförslaget.  

Ärendebeskrivning 

Teknik- fritid- och kulturnämnden 2024-04-23 § 127: 

Förslagskrivaren framför följande: Hej, utanför vårt hus Ekenäsvägen 38 och 

ner mot Karön kör bilar i en hög hastighet trots hastighetsbegränsning på 

30km/h. Vi skulle förslå ett farthinder precis efter man svängt av i 

korsningen utanför Ekenäsvägen 38 för att folk ska sänka hastigheten. Just 

nu svänger de av i höghastighet, susa förbi och tvärnita borta vid det andra 

hinderrekord.      

Bedömning 

På aktuell del av Ekenäsvägen är det hastighetsbegränsning på 30 km/h. 

Vägen är belyst. Där vägsträckan börjar i korsningen 

Ekenäsvägen/Droppemålavägen finns ett upphöjt övergångställe. Ca 100 

meter söder om Ekenäsvägen 38 finns det farthinder i form av busskuddar 

och mittrefug. 

 

Enligt STRADA (Transportstyrelsens informationssystem för olyckor och 

skador i trafiken) har det inte rapporterats från polis eller sjukvård några 

olyckor vid den aktuella platsen. 

 

Teknik- fritid- och kulturförvaltningen har utfört en trafikmätning på 

Ekenäsvägen mellan Droppemålavägen och Kärreviksvägen för att 

dokumentera trafikflöden och hastighet. Trafikbelastningen var 292 

fordon/dygn med medelhastighet 30 km/h. 85 % har kört långsammare än 38 

km/h. 

 

Aktuella trafikmätningar visar att hastigheten ligger något över den önskade, 

men i jämförelse med liknande vägsträckningar inte är alarmerade. 

Det är inte möjligt att bygga bort alla hastighetsöverträdelser.  

Det är förarens ansvar att framföra sitt fordon på ett trafiksäkert sätt enligt 3 
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kap. 14 § trafikförordningen (1998:1276) och polisens uppgift att övervaka 

gällande lagar och regler. Mätresultatet har skickats till polisen. 

 

Kommunen har ett antal hastighetsdisplayer som placeras på olika platser i 

kommunen. Hastighetsdisplayen visar aktuell hastighet för passerande 

fordon och gör trafikanterna uppmärksamma om vilken hastighet de håller. 

Denna display kommer att sättas upp på Ekenäsvägen när vi har någon ledig. 

 

 

Barnrättsbedömning  

Barnrättsbedömning saknas då barn inte bedöms påverkas av 

ärendet/beslutet. 

 

Beslutsunderlag  

Tjänsteskrivelse – Tim Sonesson, Trafikansvarig.   

Underlag: MEDBORGARFÖRSLAG farthinder Ekenäs EA2-366      

Förslag till beslut 

Teknik, - fritid- och kulturförvaltningen föreslår Teknik, - fritid- och 

kulturnämnden föreslå Kommunfullmäktige att avslå förslaget om ett 

farthinder utanför Ekenäsvägen 38.       

Teknik- fritid- och kulturnämndens beslut  

Teknik, - fritid- och kulturnämnden beslutar att föreslå Kommunfullmäktige 

att avslå förslaget om ett farthinder utanför Ekenäsvägen 38. 

Beslutsgång 

Ordförande Roger Fredriksson (M) ställer frågan om arbetsutskottet bifaller 

teknik-fritid- och kulturnämndens förslag och finner att arbetsutskottet 

bifaller detsamma.      

________________ 

Beslutet skickas till: 

Kommunstyrelsen  
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§ 223 Dnr 2023-000593 109 

Besvarande av MEDBORGARFÖRSLAG Trafikproblem 
vid Espedalsskolan 

 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen att avslå 

medborgarförslaget.  

Ärendebeskrivning 

Teknik- fritid- och kulturnämnden 2024-04-23 § 128: 

Förslagsskrivaren framför följande: Hej! Vill att Ronneby kommun gör 

något åt trafiksituationen på Gadds väg i Ronneby. Där är väldigt mycket 

trafik på morgon och em/kväll. Väldigt mycket personal som skall till/från 

arbetsplatsen på skolan och förskolan. Samt föräldrar som skall lämna/ 

hämta barn. Och även om det är hastighetsbegränsat till 30 km/h är det för 

hög trafikintensitet och hastighet ändå. Det finns villor precis intill vägen där 

det finns mycket barnfamiljer som bor. En del fall med höga häckar som 

skymmer sikten dessutom. Har själv vid flera tillfällen sett (senast i måndags 

denna veckan) hur barn bara springer ut i vägen utan en tanke på att det 

kommer bilar. Och det kan man ju tycka att det är ett föräldraansvar att se 

till, men det är inte roligt ändå om det skulle hända en olycka. Lägg till att 

det på andra sidan gatan (intill staketet mot skolgården) står väldigt mycket 

bilar parkerade, vilket gör att det blir väldigt trångt under dessa tider på 

dagen. Jag är medveten om att parkeringssituationen var på tapeten för något 

år sedan, där kommunen ville göra något åt parkeringsproblematiken. Detta 

blev det dock inget av med då. På mycket goda grunder vill jag påstå. Det 

förslag som lades fram då var faktiskt ännu värre än det är idag. Men nu 

anser jag att något måste göras åt situationen. Det skall inte behöva hända en 

allvarlig olycka innan någon reagerar. Så mitt förslag är följande: 1) Skapa 

ett flertal vägbulor på Gadds väg. Åtminstone två stycken. I första hand på 

den första delen mellan Lindblomsvägen och Årdervägen, eftersom det är 

där som det största trafikproblemet finns. Men gärna även i fortsättningen på 

Gadds väg. Det körs alldeles för fort där också. 2) Gör riktiga 

parkeringsplatser för personalen på Gadds väg. Som det är idag står de längs 

med staketet och tar upp plats för trafiken. Om man i stället flyttar in staketet 

en meter mot skolan till så ges det utrymme för att skapa åtminstone 20 

platser på snedden. Detta skulle öka utrymmet på vägen och ge möjlighet för 

trafikanterna att hålla längre från villaträdgårdarna. Och därmed också öka 

säkerheten för alla. Förslagsvis reserveras dessa parkeringsplatser för 
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personalen på dagtid så att de inte upptas av privatpersoner då det behövs 

platser för personalen på skolan och förskolan.      

Bedömning 

Gadds väg är en lokalgata och det är hastighetsbegränsning på 30 km/h. 

Vägen är belyst. Vid korsningen Lindblomsvägen, Gadds väg finns ett 

upphöjt övergångställe som är reglerat med trafiksignal. 

 

Teknik- fritid- och kulturförvaltningen har utfört trafikmätningar på två olika 

punkter längs Gaddsväg i mars 2024 för att dokumentera trafikflöden och 

hastighet. Trafikbelastningen var 341 fordon/dygn med medelhastighet 21 

km/h vid mätpunkt Gaddsväg 1.  

85 % har kört långsammare än 26 km/h. Vid mätpunkt Gadds väg 19 var 

trafikbelastningen 242 fordon/dygn med medelhastighet 26 km/h. 85 % har 

kört långsammare än 33 km/h. Aktuella trafikmätningar visar att hastighet 

och antal fordon i jämförelse med liknande vägsträckningar inte är 

alarmerade. 

 

Att trafiken håller för hög hastighet är ett problem som vi konstaterat på flera 

liknade vägar i kommunen och det är inte unikt för Gadds väg. Bristande 

respekt för hastighetsbegränsningar och bristande hänsyn till oskyddade 

trafikanter och boende längs vägarna är ett attitydproblem som är svårt att 

ändra på. 

 

Det är inte möjligt att bygga bort alla hastighetsöverträdelser. Det är förarens 

ansvar att framföra sitt fordon på ett trafiksäkert sätt enligt 3 kap. 14 § 

trafikförordningen (1998:1276) och polisens uppgift att övervaka gällande 

lagar och regler. Mätresultaten har skickats till polisen. Vägbulor bidrar till 

ökat buller för de boende i närheten, försvårar driften av vägen och för 

blåljuspersonal. Vägbulor bör användas sparsamt enbart på platser där de 

verkligen behövs. 

 

Enligt STRADA (Transportstyrelsens informationssystem för olyckor och 

skador i trafiken) har det rapporterats från polis eller sjukvård en lindrig 

olycka (singel fotgängare halkolycka) på Gadds väg under de senaste tio 

åren. 

 

Vid utfart bör växter inte vara högre än 80 cm 2,5 m från gatan eller 

gångbanan (Broschyr klipp häcken). Klagomål för ovårdade tomter lämnas 

till miljö- och byggnadsförvaltningen. 

 

Kommunen har försökt att få till fler parkeringsplatser men något bygglov 

kunde inte beviljas eftersom det inte är möjligt inom gällande detaljplan att 

anlägga ytterligare parkeringar. 
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Snedparkeringar där bilister får backa ut på vägen för att lämna platserna 

skapar inte en säkrare trafikmiljö. Skolan har ca 30 personalparkeringar inne 

på skolans fastighet och hyr ytterligare sex parkeringsplatser av Ronnebyhus 

på parkeringsplatsen vid korsningen Lindblomsvägen/Knektabacken ca 100 

meter norr om skolan. Utöver personalparkeringar finns möjlighet att parkera 

på Gadds väg samt Årdervägen. Enligt personal på skolan tas en del av 

personalparkeringarna upp av boende i området. Det pågår just nu en 

diskussion inom Teknik- fritid- och kulturförvaltningen och med skolan om 

och i så fall hur skolans parkeringsplatser kan börja bevakas i syfte att 

säkerställa att personalparkeringarna endast används av skolans personal. 

Vidare bör parkeringsfrågan kunna lösas eller åtminstone förbättras om 

skolans personal i högre utsträckning använder de sex platser som hyrs av 

Ronnebyhus än vad de gör idag.   

 

 

Barnrättsbedömning  

Barn påverkas av beslutet och en checklista för barns bästa är genomförd 

 

Beslutsunderlag  

Tjänsteskrivelse – Tim Sonesson, Trafikansvarig. 

Underlag: Checklista för barnets bästa 

Underlag: EA2-373 Medborgarförslag Trafikproblem vid Espedalsskolan      

Förslag till beslut 

Teknik, - fritid och kulturförvaltningen föreslår Teknik, - fritid och 

kulturnämnden föreslå kommunstyrelsen att avslå förslaget om att skapa ett 

flertal vägbulor på Gadds väg och att göra personalparkeringar på Gadds väg 

och Espedalsskolans skolgård.      

Teknik-fritid- och kulturnämndens beslut  

Teknik, - fritid och kulturnämnden beslutar att föreslå kommunstyrelsen att 

avslå förslaget om att skapa ett flertal vägbulor på Gadds väg och att göra 

personalparkeringar på Gadds väg och Espedalsskolans skolgård. 
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Beslutsgång 

Ordförande Roger Fredriksson (M) ställer frågan om arbetsutskottet bifaller 

teknik-fritid- och kulturnämndens förslag och finner att arbetsutskottet 

bifaller detsamma.       

________________ 

Beslutet skickas till: 

Kommunstyrelsen  
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§ 224 Dnr 2023-000327 109 

Besvarande av MEDBORGARFÖRSLAG Fasa ut 
tvåtaktsmotorer 

 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen föreslå 

kommunfullmäktige att avslå medborgarförslaget.  

Ärendebeskrivning 

Teknik- fritid- och kulturnämnden 2024-04-23 § 131: 

Hans Kyhlbäck har 2023-05-20 inkommit med ett medborgarförslag. 

Förslagsställaren föreslår att Kommunfullmäktige utformar och bekostar ett 

ekonomiskt stöd som stimulerar kommuninvånarna att lämna den föråldrade 

tekniken som tvåtaktsmotorer innebär. I förslaget avser förslagsställaren 

båtmotorer.      

Bedömning 

Förvaltningen förfogar inte över den kompetensen som är nödvändig för att 

bedöma huruvida tvåtaksmotorer är föråldrad teknik, bedöma utsläppsnivåer 

eller vara rådgivare till Kommunfullmäktige hur ett eventuellt ekonomiskt 

stöd skulle vara utformat för att få beskriven effekt. Förvaltningen föreslår 

ett avslag av medborgarförslaget. 

 

 

Beslutsunderlag  

Tjänsteskrivelse - tillgänglighetsanpassning på Risanäshalvön-Nicklas 

Martinsson, verksamhetschef.  

Underlag: MEDBORGARFÖRSLAG Fasa ut tvåtaktsmotorer 

Underlag: EA2-253 Medborgarförslag Fasa ut tvåtaktsmotorer      

Förslag till beslut 

Teknik-, fritid och- kulturförvaltningen föreslår Teknik-, fritid och- 

kulturnämnden föreslå Kommunfullmäktige besluta avslå 

medborgarförslaget.      
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Teknik-fritid- och kulturnämndens förslag 

Teknik-, fritid och- kulturnämnden beslutar föreslå kommunstyrelsens 

arbetsutskott föreslå kommunstyrelsen föreslå Kommunfullmäktige besluta 

avslå medborgarförslaget. 

 

Beslutsgång 

Ordförande Roger Fredriksson (M) ställer frågan om arbetsutskottet bifaller 

teknik-fritid- och kulturnämndens förslag och finner att arbetsutskottet 

bifaller detsamma.      

________________ 

Beslutet skickas till: 

Kommunstyrelsen  
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§ 225 Dnr 2023-000338 109 

Besvarande av MEDBORGARFÖRSLAG 
tillgänglighetsanpassning på Risanäshalvön 

 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen föreslå 

kommunfullmäktige att avslå medborgarförslaget.  

Ärendebeskrivning 

Teknik- fritid- och kulturnämnden 2024-04-23 § 132: 

Hans Kyhlbäck har 2023-05-25 inkommit med ett medborgarförslag. 

Förslagsställaren föreslår att Kommunfullmäktige att stödja ett projekt som 

beskrivs tillgänglighetsanpassa Gribshundsleden. Förslagsställaren föreslår 

även ett uppförande av ett fågelgömsle på Risanäshalvöns sydsida.      

Bedömning 

Förvaltningen anser att medborgarförslaget väcker väldigt många frågor, 

frågor som inte medborgarförslaget svarar på: 

 

 Vilken extern utlysare av utvecklingsmedel avses? 

 Ingen kostnadsberäkning är bifogad förslaget 

 Vilken aktör ska utföra jobbet? 

 Vilken aktör ska ansvara för underhållet? 

 

Sammantaget med hänsyn till ovanstående punkter så ställer sig 

förvaltningen negativa till förslaget.    

 

Beslutsunderlag  

Tjänsteskrivelse - tillgänglighetsanpassning på Risanäshalvön-Nicklas 

Martinsson, verksamhetschef.  

Underlag: Medborgarförslag – Tillgänglighetsanpassa Risanäshalvön      

Förslag till beslut 

Teknik-, fritid och- kulturförvaltningen föreslår Teknik-, fritid och- 

kulturnämnden föreslå Kommunfullmäktige besluta avslå 

medborgarförslaget.      
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Teknik-fritid- och kulturnämndens beslut  

Teknik-, fritid och- kulturnämnden beslutar föreslå kommunstyrelsens 

arbetsutskott föreslå kommunstyrelsen föreslå Kommunfullmäktige besluta 

avslå medborgarförslaget. 

Beslutsgång 

Ordförande Roger Fredriksson (M) ställer frågan om arbetsutskottet bifaller 

teknik-fritid- och kulturnämndens förslag och finner att arbetsutskottet 

bifaller detsamma.       

________________ 

Beslutet skickas till: 

Kommunstyrelsen  
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§ 226 Dnr 2024-000003 101 

Delegationsbeslut 2024 

 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen att notera 

återrapporterade delegationsbeslut till protokollet.   

Ärendebeskrivning 

Följande delegationsbeslut återrapporteras: 

1. Redovisning av delegationsbeslut gällande lantmäteriförrättningar: 

MBN 2024-0000028 Kalleberga 9:6 m.fl. – Godkännande av förrättning 

Delegationspunkt: 6.9. 

Delegat: Helena Revelj 

Datum: 2024-02-16 

MBN 2024-0000049 Lilla Kulleryd - Samrådsyttrande 

Delegationspunkt: 6.8. 

Delegat: Helena Revelj 

Datum: 2024-04-17 

2. Delegationsbeslut, utbetalning av skadestånd. Delegat: ekonomichef, 

Johan Sjögren, 2024-04-30. 

3. Delegationsbeslut enligt KS delegationsordning punkt 1.8, yttrande över 

trafikverkets åtgärdsprogram för omgivningsbuller 2024-2028. Delegat; 

kommunstyrelsens ordförande, Roger Fredriksson, 2024-04-15. 

4. Delegationsbeslut tilldelningsbeslut, leverantör i projektet 

organisationsöversyn av vård- och omsorgsförvaltningen i Ronneby 

kommun. Delegat: tjänstgörande kommundirektör Johan Sjögren, 2024-04-

23. 

5. Delegationsbeslut enligt KS delegationsordning punkt 1.8, nätkoncession 

E.ON. Delegat; kommunstyrelsens ordförande, Roger Fredriksson, 2024-04-

18. 

________________ 

Beslutet skickas till: 

Kommunstyrelsen  
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§ 227 Dnr 2024-000004 101 

Kurser och konferenser 

 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott noterar informationen till protokollet samt 

godkänner uttag av förrättningsarvode för uppdraget,  

Ärendebeskrivning 

Ola Robertsson (S) informerar om att han kallats till SydostLeader i 

egenskap av ledamot i SydostLeaders valberedning.       

________________ 

Beslutet skickas till: 

Akten  
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§ 228 Dnr 2024-000005 101 

Delgivningsärenden 

 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen att notera 

delgivningsärenden till protokollet.  

Ärendebeskrivning 

Följande delgivningsärenden återrapporteras: 

Blekinge Tingsrätt, Kungörelse Danne Sandbergs Åkeri AB har försatts i 

konkurs 

 

Blekinge Tingsrätt, Kungörelse Marah Ouso har försatts i konkurs 

 

Länsstyrelsen Skåne, Protokoll över inspektion av kommunens 

överförmyndarverksamhet 

 

Protokoll 

Visit Blekinge 2024-04-24 

 

Protokollsutdrag 

Utbildningsnämnden 2024-04-18 § 57 

      

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen att notera 

delgivningsärendena till protokollet.      

________________ 

Beslutet skickas till: 

Kommunstyrelsen  

 


